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ARTICLE D’OPINIÓ 

 

Ens convé una ciutat més verda i arbrada 
 

Segons diversos estudis científics, la presència d'arbres en zones urbanes pot 

tenir un impacte significatiu en la reducció de la contaminació atmosfèrica i, en 

conseqüència, una millora en el benestar de les persones. Un estudi realitzat per 

la Universitat de Birmingham va trobar que la plantació d'arbres en zones 

urbanes pot ajudar a reduir els nivells de diòxid de nitrogen, un gas contaminant 

produït per vehicles i altres activitats humanes. 

 

Un altre estudi realitzat per la Universitat de Lancaster va trobar que la plantació 

d'arbres pot ajudar a reduir els nivells de partícules en suspensió a l'aire, que 

tenen efectes negatius en la salut humana. 

 

A més, un estudi realitzat per la Universitat de Nova York va trobar que els arbres 

poden ajudar a reduir els nivells de contaminació acústica en zones urbanes. La 

vegetació actua com una barrera natural que absorbeix el soroll i limita la seva 

propagació. 

 

Finalment, l’ombrejat que els arbres ens ofereixen a l’estiu permet reduir la 

temperatura dels carrers i edificis, de forma que es redueix la calor i en 
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conseqüència baixen els consums d’energia per la climatització d’habitatges, 

edificis i vehicles. 

 

En resum, els arbres són una solució efectiva per equilibrar l’activitat humana 

dins la ciutat i proporcionen molts altres beneficis per la salut i el benestar de la 

ciutadania. 

 

Per això, des d’Activem Lleida incrementarem les zones arbrades de la ciutat. 

En una primera fase es plantaran arbres en carrers de Lleida que fa anys que no 

s’hi ha dut a terme cap tipus de millora urbanística, com ara els voltants del 

carrer Corts Catalanes, el carrer de la Llibertat (al Secà de Sant Pere, una  zona 

oblidada per aquest consistori), el parterre central de Baró de Maials (on els 

arbres estan descuidats), el carrer Hostal de La Bordeta, la Costa dels Magraners, 

Cronista Muntaner i un llarg llistat de carrers sense arbres. 

 

També actuarem en la replantació dels escocells buits (centenars a Lleida) i per 

adaptar la poda dels arbres a les condicions de cada carrer evitant que facin 

ombra als fanals, o per ampliar la seva copa a l’estiu. 

 

La primera mesura caldrà aplicar-la progressivament perquè requereix d’una 

inversió important per La Paeria; la segona s’implantarà tan aviat com pertoqui 

la següent campanya de poda. 

 

No oblidem tampoc que l’arbrat és un actiu en el paisatge urbà i un patrimoni 

de la ciutat. Les ciutats més maques i amables tenen en l’enjardinament un 

atractiu per sí mateix. I Lleida s’ha d’activar en aquesta tasca. 
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